
Jak zazielenić podwórko przy Komuny Paryskiej 30–34?

Notatka ze spotkania konsultacyjnego

Jaki był kontekst konsultacji?

Konsultacje dotyczyły inwestycji realizowanej w ramach wybranego w 2022

roku projektu Wrocławskiego Budżetu Obywatelskiego (WBO) – Zielona

Rewolucja na Oławskim – #zielonytrójkąt. Zbierano opinie na temat

zagospodarowania fragmentu podwórka przy Komuny Paryskiej 30–34.

Kolejnym krokiem będzie wykonanie projektu budowlanego dla omawianego

obszaru w oparciu o zgłoszone podczas konsultacji opinie.

Informacje o spotkaniu

Sposób zbierania opinii: podczas spotkania konsultacyjnego i drogą mailową

Miejsce spotkania: Szkoła Podstawowa nr 2, ul. Komuny Paryskiej 36/38

Termin spotkania: 08.02.2024

Liczba uczestników: 21 osób

Liczba nadesłanych e-maili: 1

Inicjator: Zarząd Zasobu Komunalnego (ZZK)

Wsparcie merytoryczne: projektantka Elżbieta Sałaban, Dariusz Starakiewicz,

Dorota Guzowska, Aleksandra Libertowska, Marta Słupik (ZZK)

Moderacja: Jan Chrzan, Karolina Walko (Fundacja na Rzecz Studiów

Europejskich, FEPS)
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Dodatkowe informacje

Podczas konsultacji, choć nie był to temat objęty zakresem projektu, pojawiła

się kwestia śmietników – potrzeba zmiany w zakresie lokalizacji i

zmodernizowania obecnych kubłów. Według regulaminu, środki z Budżetu

Obywatelskiego nie mogą zostać wydatkowane na zagospodarowanie miejsca

zbiórki odpadów. Ważny głos w tej kwestii pojawił się ze strony Rady Osiedla,

która planuje na ten cel przeznaczyć środki z Funduszu Osiedlowego.

W ramach działań informacyjnych m.in.: w serwisie Wrocław Rozmawia

utworzono osobną podstronę o konsultacjach, a w okolicy podwórka przy ul.

Komuny Paryskiej 30–34 rozwieszono 30 plakatów informujących o spotkaniu

konsultacyjnym.

Wsparciem podczas spotkania konsultacyjnego były osoby z ramienia Rady

Osiedla Przedmieście Oławskie oraz lider projektu WBO.

Bardzo dziękujemy wszystkim mieszkankom i mieszkańcom

za udział w konsultacjach. Wasz głos jest ważny!

2



Zestawienie opinii

L.p. Opinia
Odpowiedź Zarządu
Zasobu Komunalnego

1 Śmietniki powinny zmienić

lokalizację, obecnie zajmują

przestrzeń, która mogłaby zostać

wykorzystana pod rekreację.

Opinia nieuwzględniona

W ramach projektów

realizowanych ze środkówWBO

nie jest możliwa ingerencja w

miejsce zbiórki odpadów.

Ponadto muszą być spełnione

odpowiednie odległości od

budynków tj. nie mniej niż 10

metrów od pomieszczeń

przeznaczonych na stały pobyt

ludzi i nie więcej niż 80 metrów

od najdalszej klatki schodowej

przypisanej do danego miejsca

zbiórki odpadów.

2 Ze śmietnika korzysta całe

miasto, wokół jest mnóstwo

śmieci i szczurów.

Opinia nieuwzględniona

Wedle obowiązującego prawa

każdy może wyrzucić śmieci do

każdego miejsca zbiórki

odpadów. Ponadto teren objęty

jest programem deratyzacji

stałej.

3 Śmietniki powinny zostać

przeniesione na drugą stronę,

Opinia nieuwzględniona

W ramach projektów

realizowanych ze środkówWBO
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tam gdzie obecnie znajdują się

parkingi.

nie jest możliwa ingerencja w

miejsce zbiórki odpadów.

4 Potrzebujemy

nowocześniejszego systemu

gromadzenia odpadów.

Opinia nieuwzględniona

W ramach projektów

realizowanych ze środkówWBO

nie jest możliwa ingerencja w

miejsce zbiórki odpadów.

5 Miejsce gromadzenia odpadów

mogłoby zostać upiększone

poprzez zamontowanie stelaży

pod pnącza.

Opinia uwzględniona

Miejsce gromadzenia odpadów

zostanie odizolowane poprzez

nasadzenia i małą architekturę

(stelaże pod pnącza).

6 Podwórko powinno zostać

poddane kompleksowemu

zagospodarowaniu, a nie jedynie

jego fragment.

Wyjaśnienie

W ramach zadania WBO “Zielona

Rewolucja na Oławskim”

zostanie zrealizowany plac zabaw

i nasadzenia zieleni. Pozostały

teren wnętrza planowany jest do

rewaloryzacji na lata 2025–2030.

7 Nawierzchnia powinna zostać

wyrównana, obecnie jest

niebezpieczna, szczególnie

wieczorami, kiedy jest gorsza

widoczność.

Opinia częściowo

uwzględniona

Wgranicach opracowania

powstaną utwardzone i

wyrównane ścieżki.

4



8 Podwórko powinno znaleźć się

na liście do rewaloryzacji.

Wyjaśnienie

W ramach zadania WBO “Zielona

Rewolucja na Oławskim”

zostanie zrealizowany plac zabaw

i nasadzenia zieleni. Pozostały

teren wnętrza planowany jest do

rewaloryzacji na lata 2025–2030.

9 Przy podwórku znajdują się

instytucje, które także

potrzebują swojego miejsca.

Szczególnie osoby z

niepełnosprawnościami.

Opinia uwzględniona

10 Nie powinno zmieniać się

“naturalnego” przebiegu ścieżki,

ponieważ ludzie są już

przyzwyczajeni. Trzeba

zagospodarować istniejący

przedept.

Opinia częściowo

uwzględniona

Ścieżki w miarę możliwości

projektowane są zgodnie z

istniejącymi ciągami

komunikacji, ale nie wszędzie

jest to możliwe ze względu na

układ roślinności. Nie ma

możliwości wykonania ścieżek po

istniejącym przedepcie wzdłuż

górki, nawet z nawierzchni

przepuszczalnej, bez szkody dla

istniejących drzew.

Poprzez aranżację zieleni i układ
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ścieżek, ruch pieszy zostanie

przekierowany.

11 Jeśli zostanie wyznaczona nowa

ścieżka, stary przebieg powinien

zostać zabezpieczony tak, aby

zniechęcić do deptania zieleni,

która zostanie posadzona w

miejscu obecnego przedeptu.

Opinia uwzględniona

12 Należy rozważyć

zaprojektowanie stołu do

ping-ponga.

Wyjaśnienie

Ze względu na niewielki obszar

opracowania nie przewiduje się

montażu stołu do tenisa

stołowego. Opinia będzie brana

pod uwagę w przypadku

projektowania pozostałych części

wnętrza podwórzowego.

13 Jakie będzie oświetlenie? Wyjaśnienie

Wgranicach opracowania

zostaną zamontowane trzy

latarnie solarne.

14 Boisko jest w opłakanym stanie,

siatka jest uszkodzona.

Wyjaśnienie

Boisko leży poza granicą

opracowania, zostanie

oddzielone żywopłotem od

terenu opracowania. Za jego stan
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odpowiada szkoła i do niej należy

się zwracać z wnioskami o

bieżące naprawy.

15 Z jakiego materiału są

zaproponowane urządzenia

rekreacyjne?

Wyjaśnienie

Urządzenia są głównie w

konstrukcji metalowej, z

elementami z tworzyw

sztucznych.

16 Urządzenia a’la siłownia nie

cieszą się dużym

zainteresowaniem, niekoniecznie

chcemy je na tym podwórku.

Opinia uwzględniona

Urządzeń siłowni nie będzie.

17 Można rozważyć

zaprojektowanie huśtawki typu

bocianie gniazdo (okrągłe

siedzisko, na linach), dużej z

siedziskiem dla kilku osób. Na

innych podwórkach się

sprawdza.

Opinia uwzględniona

Wprojekcie zostanie

uwzględniona huśtawka.

18 Zamiast siłowni na powietrzu,

chcemy więcej zieleni.

Opinia uwzględniona

19 Może budki lęgowe, karmniki dla

ptaków.

Opinia częściowo

uwzględniona
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Budki lęgowe zostaną

zamontowane na kilku

drzewach, karmników nie

przewidujemy, proponujemy

domki dla owadów.

20 Wolimy normalną zjeżdżalnię. Opinia nieuwzględniona

Zjeżdżalnia wchodzi w skład

proponowanego urządzenia dla

dzieci i młodzieży.

21 Należy rozważyć więcej atrakcji

dla małych dzieci.

Opinia uwzględniona

Zostaną dodane dodatkowe

atrakcje dla najmłodszych.

22 Przy miejscu dla małych dzieci

powinny być ławki dla rodziców.

Opinia uwzględniona

23 Nową zieleń należy zabezpieczyć,

aby nie została rozdeptana.

Opinia uwzględniona

24 Bardziej utwardzona ścieżka ze

Środowiskowego Domu

Samopomocy dla Osób

Niepełnosprawnych

Intelektualnie.

Opinia uwzględniona
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25 Urządzenia typu siłownia na

powietrzu nie, ale ławka z

pedałami do ćwiczeń jest ok.

Opinia uwzględniona

26 Chcemy oświetlenie. Opinia uwzględniona

Wgranicach opracowania

zostaną zamontowane trzy

latarnie solarne.

27 Na podwórku powinno znaleźć

się miejsce parkingowe dla

osoby z niepełnosprawnością.

Wyjaśnienie

Zakres opracowania nie

przewiduje ingerencji w ciągi

jezdne oraz miejsca postojowe.

28 Rekomendowane jest

zachowanie w projekcie

urządzeń siłowni plenerowej.

Opinia nieuwzględniona

Wniedużej odległości na innym

wnętrzu podwórzowym znajduje

się siłownia zewnętrzna.

9



Spotkanie przeprowadzono w ramach zadania publicznego „Wsparcie

procesów konsultacji społecznych na terenie gminy Wrocław w roku 2024”

realizowanego przez Fundację na Rzecz Studiów Europejskich

i współfinansowanego ze środków Gminy Wrocław.

Wrocław | 27.03.2024 r.
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